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EDITORIÁL

Ak sa človek má
stať človekom, musí

sa vzdelávať. 
Ján Amos Komenský

Marec je známy aj ako mesiac kníh,
ktoré nám otvárajú brány do sveta
literatúry. Tá nám ponúka útočisko,
poznatky a fantáziu. Som pyšná, že
náš školský časopis môže prispieť k
šíreniu lásky k čítaniu. Nech je tento
mesiac inšpiratívnym obdobím pre
všetkých, ktorí sa odvážia ponoriť do
sveta kníh odhodlaní objaviť nové
príbehy a myšlienky. 

Druhou marcovou udalosťou je Deň
učiteľov, ktorý sa u nás oslavuje na
počesť Jána Amosa Komenského 28.
marca. Učitelia sú architektmi
spoločnosti, pretože ju svojou
húževnatou prácou formujú. Práve
vďaka nim odhaľujeme tajomstvá
matematiky, jazykov prírodných a
spoločenských vied a umenia. Ich
práca je náročná a často
nespravodlivo podceňovaná. Preto
by sme im mali prejavovať rešpekt a
vďačnosť nielen v tento osobitný deň,
ale každý deň. Ich oddanosť a
obetavosť nám poskytujú svetlo na
našej ceste k vzdelaniu. 

V tomto marcovom čísle sme sa
rozhodli zdôrazniť dôležitosť kníh a  
vzdať vďaku učiteľom. Nech je tento
mesiac plný objavovania, učenia a
poznávania.

Prajem vám príjemné čítanie!

Vanda Hvojníková 
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Vážení čitatelia, 

s potešením vám predstavujem druhé
číslo nášho školského časopisu. Mesiac
marec nesie so sebou významné
udalosti, ktoré oslavujú kultúru,
vzdelanie a vedomosti. Je to čas, kedy
svoju pozornosť upriamujeme na dva
stavebné kamene nášho vzdelania - na
knihy a učiteľov. 



Ako by ste opísali našu školskú
knižnicu? Aké knihy sú tu? Ktoré
knihy sú tu nové a
aké knihy by ste tu rada videli?
Soňa: V prvom rade je to pre našu
školu netradičná vec že tu máme dve
knižnice. Toto je prvá vec, ktorú by
sme si mohli zdôrazniť, pretože všetci,
ktorí sem prichádzajú z iných škôl
takéto možnosti nemali, rovnako aj to,
že knižnice sú otvorené počas celého
vyučovania. Máme tu vyše 40 000
kníh. Je to podľa mňa nielen priestor
na učenie a požičiavanie kníh, ale
hlavne priestor na relax, na vytvorenie
priateľského prostredia, kde si môžu
študenti prísť oddýchnuť, medzi
sebou komunikovať a hľadať si zdroje.
Najnovšie sme dokúpili od Salingera:
Catcher in the Rye, od Huxleyho:
Brave New World, kúpili sme 1984 od
Orwella a od Alana Garnera sme
dokúpili The Weirdstone of
Brisingamen Paperback, čo je fantasy
pre mladšie ročníky druhého stupňa.
Toto sú najžiadanejšie knihy. Zároveň
sme dokúpili veľa kníh v španielčine a
nemčine, ale to majú učitelia vo
svojich kabinetoch. Rada by som tu
videla súčasné knihy kriminálnych a
detektívnych žánrov, hlavne mystery
a fantasy. Toho tu je trošku menej, ale
je o to najväčší záujem.
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INTERVIEW S NAŠIMI
KNIHOVNÍČKAMI

SO SOŇOU SALÍNIOVOU ZA MYP
KNIŽNICU A TEREZOU HASIČOVOU
ZA PYP KNIŽNICU

Tereza: Myslím si, že je to jeden z
najpríjemnejších priestorov v rámci tejto
budovy. Dosť často sa využíva aj na rôzne
stretnutia, chodia sem družiny a aj sa tu
dejú rôzne aktivity. Takže by som povedala,
že je to dosť obľúbený priestor. Knižky sú tu
prevažne anglické, ale máme tu aj
slovenskú sekciu. Dosť často sa knihy týkajú
tém, ktoré sú zahrnuté do vyučovania.
Máme tu samozrejme aj dosť veľa beletrie
pre mládež. Je to vlastne sekcia do pätnásť
rokov, ale chodia sem aj starší žiaci. Keď to
zhodnotím, sú tu veľmi kvalitné knižky,
hlavne tie anglické. Nové knihy vyberáme
priebežne podľa možností, aj finančných, ale
veľmi veľa bolo za posledný rok aj
darovaných. Väčšinou sú to žiaci, ktorí majú
doma knižky, ktoré už nečítajú a prinesú ich
sem.

Hana Gondor



na chodbách. Deti si sem často prídu
oddýchnuť a páči sa im, že je tu taký
pokoj. Čitateľnosť neviem presne
posúdiť, keďže sme obmedzení
vekom, ale určite by to mohlo byť aj
lepšie. Niektoré deti sa vyjadrili, že
neznášajú čítať, čo si myslím, že je
veľká škoda. Tiež bádam, že odkedy
deti dostanú mobily, začnú na nich
tráviť nekontrolovane veľa času. Tí,
ktorí predtým chodili do knižnice a
aj sa tu hrávali, teraz o rok či dva,
vidím sedieť pred knižnicou
bezprizorne nalepených na telefóne.
To je mi trošku ľúto.

Zhodnotili by ste čítanie na našej
škole? Ktoré vekové kategórie
najčastejšie navštevujú knižnicu a
prečo? Aký máte na toto názor?
Soňa: Aj keď to tak niekedy nevyzerá,
veľa ľudí má vlastne záujem o
požičiavanie kníh. Pozerala som sa v
našom knižničnom systéme a vyšlo
mi číslo, že minulý rok tu bola
návštevnosť okolo 1700 ľudí s 2855
požičanými kusmi. Toto je celkom
slušné číslo na to, že v dnešnej dobe
veľa ľudí číta vo virtuálnom priestore.
Je vidno že napriek tomu veľa ľudí
uprednostňuje čítanie fyzických
knižiek, takže o toto by som sa vôbec
nebála že zanikne. Najviac knižnicu
navštevuje diploma program, keďže
oni majú inak ten vyučovací proces
usporiadaný. Majú aj najviac páuz, a
tak sem chodia, aby sa schádzali,
tvorili a pripravovali sa na ďalšiu
školu. Takisto v poslednej dobe
chodia pravidelne aj mladšie ročníky
MYPu a celý medzinárodný
program. Niekedy zaostáva náš
národný program, no aj tí sú aktívni,
hlavne pred maturitami, keď si sem
chodia požičiavať všetky knihy a
povinné čítania. A takisto aj
bilingválny program má veľký
záujem o knižky, ktoré tu máme v
anglickom jazyku. :)
Tereza: Najčastejšie knižnicu
navštevujú nižšie vekové kategórie.
Je to aj sčasti pre projekty. Niekedy
príde aj celá trieda si vyhľadávať
zdroje k téme. Dosť často sem
chodia deti nájsť pokoj v kontraste k
prestávkovému ruchu v triedach a 
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Aké knihy sa u nás na škole najviac
čítajú (žáner, autor)?
Soňa: Najviac sa číta povinná
literatúra a odporúčané knihy k
jednotlivým študijným programom,
ale veľký záujem je práve o tieto
knižné novinky a knihu americkej
autorky Sylvii Plath, Bell Jar. Taktiež
veľký záujem o sériu Hunger Games,
Game of Thrones a o Pána Prsteňov
a Hobita. Zároveň by som chcela
upozorniť na náš online katalóg, lebo
si myslím, že veľa žiakov o ňom
nevie. Najjednoduchší spôsob ako si
z pohodlia domova vyhľadať, aké
knižky tu máme, je otvoriť si stránku
gjh, ísť na linku služby na webe, kde
sa dopracujete ku knižniciam. A tam
si už podľa autora a kľúčových slov
viete vyhľadať knihu a výpožičky.



Tereza: Áno, čítala som naozaj
odmalička. Nikdy mi nenapadlo, že
by som bola knihovníčka, ale čítala
som už od predškolského veku. Som
z výtvarníckej rodiny a otec mi urobil
takú kreslenú abecedu. Ku každému
písmenku niečo nakreslil. Tak som sa
naučila čítať dosť skoro (aj dva roky
pred školou), čítala som veľmi veľa a
to mi aj ostalo. Keď ma knižka pohltí,
viem ju rýchlo prečítať.

Poviete nám, čo ste študovali a
kam ste chodili na vysokú školu?
Soňa: Študovala som na Filozofickej
fakulte Univerzity Komenského.
Tereza: Chodila som na Pedagogickú
fakultu Univerzity Komenského v
Bratislave. Študovala som etiku,
občiansku a výtvarnú.

Ktoré knihy čítate najradšej vy?
Soňa: Najradšej čítam buď poetické
knihy, nejaké reportážne knihy alebo
aj nejaké mysteriózne príbehy. Teraz
sa veľmi teším, že si prečítam knihu
od významného slovenského autora,
volá sa Trhlina. Mnohí z vás to určite
poznáte lebo to bolo aj sfilmované.
Jedná sa o mysteriózny triler o pohorí
Tribeč na Slovensku, kde záhadne
miznú ľudia.
Tereza: Nemám vyslovené
preferencie. Musí ma tá knižka
nejakým spôsobom osloviť. Som
náročný čitateľ, vyberám si. Ale mám
rada detektívky. Keď som bola malá,
čítala som Agátu Christie, prečítala
som celú policu v knižnici, že už
nebolo čo čítať ďalej.
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Čo sa vám najviac páči na práci
knihovníčky?
Soňa: Tak určite to, že je to práca s
mladými ľuďmi a že veľmi dobre spolu
vychádzame, rešpektujeme sa a
učíme sa veľa od seba.
Tereza: Páči sa mi kontakt s deťmi a
možnosť v nich podporovať a rozvíjať
vzťah k čítaniu, lebo si myslím, že to je
dôležité. Zároveň sa mi páči, že
knižnica je taká oáza pokoja, taký
alternatívny priestor, kde si ľudia vedia
prísť oddýchnuť a relaxovať. Máme tu
aj nejaké spoločenské hry, ktoré sa
využívajú v družine. Je to aj rozmanité,
páči sa mi mať prehľad v týchto
zaujímavých knižkách, ktoré aj mňa
ako dospelú oslovia a určite rada aj
poradím.

Čítali ste odmalička? Ak áno, kto vás
k tomu viedol?
Soňa: Áno čítala. Samozrejme viedli
ma k tomu rodičia ale nenútili nás k
čítaniu. Vždy sme mali doma veľmi
veľa kníh aj časopisov, slovenských
českých aj zahraničných, takže to
nejako išlo prirodzene.



Akú knižnú krajinu by ste rada
navštívili?
Soňa: Určite by som navštívila
Hemingwayov Paríž v dvadsiatych
rokoch minulého storočia.
Tereza: Určite by bolo super navštíviť
podmorský svet z Malej morskej
panny, ale rozmýšľala som aj nad
strašidelným lesom z rozprávok
Janko a Marienka alebo Červená
čiapočka.

Kto je vaša obľúbená knižná
postava?
Soňa: Pippi Dlhá Pančucha. :) Je to
moje detstvo.
Tereza: V poslednej dobe som
narazila na Hercula Poirota z kníh
Agáty Christie. Páči sa mi jeho
pedantnosť a systematickosť. To je
niečo, k čomu by som sa rada
dopracovala. Zároveň sa mi páči, že
málo rozpráva. To tiež nie je môj
prípad :)

Poviete nám niečo o Vašom
obľúbenom slovenskom autorovi?
Soňa: Už som spomínala, že rada
čítam mysteriózne knihy. Môj
obľúbený slovenský autor by tak
vlastne bol Jozef Karika. To on napísal
Trhlinu. Je to vlastne taký slovenský
priekopník tohto žánru.
Tereza: Slovenský mi presne
nenapadol, ale rada som čítala knihy
Bohumila Hrabala (českého autora).
Čítala som jeho knihy v dosť rannom
veku a ovplyvnil ma v štýle písania.
Používala som dlhé rozvité vety bez
bodiek iba s čiarkami ako on. Za to
ma aj kritizovali na slohoch. :)

V akých jazykoch čítate? V akých
jazykoch ponúka naša knižnica
knihy?
Soňa: Keďže som sa narodila ešte v
bývalom Československu, tak je pre
mňa prirodzené čítať po česky aj  po
slovensky. Potom čítam aj v
angličtine a nemčine. Ponúkame
knihy takisto v slovenčine aj v
češtine, pretože dnes veľa mladých
ľudí rozumie dobre česky, a takisto aj
veľa kníh v angličtine a v
obmedzenom množstve aj v
nemčine.
Tereza: Máme tu skromne iba jednu
poličku cudzojazyčných kníh. Máme
tu nemecké, talianske, francúzske,
španielske, ale aj čínske knihy.
Zároveň sú tu slovenské a anglické
knihy. V našej PYP knižnici je asi 75
percent kníh anglických. Ja čítam
samozrejme po slovensky, česky,
anglicky a snažím sa taliansky. Učím
sa taliansky už dosť dlho a veľmi ma
to baví.

Novohradská Times  Mar24     7



Čítate aj nonfikciu? Aké knihy z
tohto žánru by ste odporučili
žiakom.
Soňa: Áno, čítam. Ja mám veľmi rada
reportážnu tvorbu a odporučila by
som výborné knižky z vydavateľstva
Absynt. Je to kolekcia takzvaná
prekliaty reportéri, kde sú výborné
knihy reportážneho charakteru.
Tereza: Sú tu veľmi dobré
encyklopédie. Sama ich čítam pre
inšpiráciu. Je tu veľa kníh aj na
výtvarnú alebo o aktivitách do
družiny. Aj samotné deti si vedia
pozrieť, čo by ich bavilo.

Ako si najradšej užijete knihu?
Soňa: Najradšej si užijem knihu
niekde v tichosti, v pohodlí domova
alebo niekde pri vode na pláži.
Tereza: Pri káve. :)

Čo robíte rada vo voľnom čase?
Soňa: To čo asi každý iný. Keďže sme
tu zatvorení väčšinu dňa, tak
najradšej trávim voľný čas vonku, v
prírode či cestovaním.
Tereza: Toto je otázka, na ktorú
neviem jednoducho odpovedať.
Akurát by som chcela povedať, že
som si všimla, že keď stretnem žiakov 

mimo školy často sú prekvapení, že
existujem aj mimo knižnice. Mám
život ako hocikto iný a zabávam sa na
tom ako to mladší žiaci vnímajú. No a
samozrejme, mám aj svoje koníčky,
ako napríklad plávanie.

Prečo by mali (žiaci) čítať?
Soňa: Mali by čítať hlavne preto, že
čítaním si rozširujú slovnú zásobu,
zlepšujú si svoje vyjadrovanie a ďalej
si podporujú svoju obrazotvornosť,
fantáziu, emocionálne naladenie a
rozširujú si svoj vnútorný svet.
Tereza: Ja by som to spojila aj s
ďalšou otázkou, lebo sú prepojené.
Tak ako všetky druhy umenia aj
literatúra nás dokáže preniesť do
iného sveta ak nás dostatočne upúta.
Vieme sa natoľko vžiť do príbehu
hlavného hrdinu, že zabudneme na
vlastnú realitu či problémy. Toto
občasné odosobnenie sa je podľa
mňa veľmi dôležité. Táto skúsenosť
ako každá iná je neprenosná, čiže by
som túto skúsenosť dopriala
každému nečitateľovi, lebo si myslím,
že je to veľmi povznášajúce.

Aký je podľa vás význam kníh v
našom živote
Soňa: No, myslím si, že pre každého
je to individuálne, ale bez kníh si to
neviem predstaviť. Každý číta knihy,
pre každého to má iný význam.
Každý má svoju súkromnú knižnicu a
ten svoj knižný mikrosvet. Takže aký
je význam kníh? Knihy nás robia
empatickými.
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DŽBÁNIK Z KOŠICKEJ, AKO NAPREDUJE
OBĽÚBENÁ ŠKOLSKÁ SÚŤAŽ?
Zoja Záborská 

Všetkých vás určite zaujíma, ako je na tom práve vaša trieda v našej skvelej
školskej súťaži. Horlivé otázky, ako kto momentálne vyhráva? Kto, naopak, sa
nachádza na posledných priečkach? Ktoré súťaže ešte môžu vašu triedu
zachrániť? A pre ktorú súťaž sa najbližšie blíži deadline? Nám všetkým víria v
hlave. Nezabúdajte, že úžasnou cenou za výhru je peňažná odmena, výlet
(akýkoľvek si vyberiete) a taktiež aj Marlenka. Táto výhra môže byť na konci
roka práve vaša!

Kto je momentálne vo vedení?
Najviac bodov má momentálne
kvarta, teda celkom 268,9. Na
dočasnom druhom mieste je príma s
bodovou hodnotou 232,65 (bravo,
nováčikovia!) a bronz nateraz
obsadila sekunda s 213,9 bodmi.

Kto sa nachádza na posledných
priečkach?
Momentálne najmenej bodov má
MYP1 – 120, 1 bodov. Len o kúsok pred
touto triedou je v rebríčku 9.A s
krásnymi 123,2 bodmi. Tieto hodnoty
však ani zďaleka nie sú finálne, a do
konca roka je ešte mnoho súťaží, čo
môžu všetko zmeniť :)

Za ktoré súťaže ešte môžeme
získať body?
Tieto súťaže sa ešte neuskutočnili:
- spevácka súťaž,
- jarná výzdoba,
- video pozvánka,
- Svet v nás.

Tieto súťaže sa už odohrali, ale ešte
nie sú obodované:
- Hviezdoslavov Kubín,
- Pytagoriáda,
- Mat. olympiáda,
- GEO olympiáda,
- BIO olympiáda,
- IBobor,
- dušičková výzva.

Väčšina veľkých súťaží už sa teda
odohrala, len nie sú zapísané v
tabuľke. Najväčším bodovým
prínosom pre vašu triedu ešte však
môže byť súťaž Svet v nás a jarná
výzdoba.

Ktorá súťaž má najbližšie deadline?
Najbližšie si musíte dávať pozor na
jarnú výzdobu vo vašej triede. Termín
sa už blíži: komisia bude kontrolovať
výzdobu už 21. a 22. marca. Prajeme
Vám príjemné tvorenie Vašej triednej
výzdoby!.

Veľa šťastia do konca roka a
nezabúdajte na zásady súťaže: hrá sa
iba fair play!



Celý prázdninový týždeň sme tŕpli, či sa náš vytúžený „lyžiarsky“ na
Táloch uskutoční alebo nie. Prečo? Teplé počasie, žiadne mrazy po
nociach a dažde každým dňom uberali zo svahov snehovú
pokrývku. 

Vo štvrtok pred lyžiarskym prišla konečne dobrá správa, že lyžiarsky
bude a presúva sa do vyššej nadmorskej výšky, na Chopok,
respektíve do lyžiarskeho strediska Jasná. 

V pondelok ráno sme sa všetci natešení zišli pred školou,
ponakladali lyže, kufre a vyrazili smer stredné Slovensko. Cesta
autobusom sa zaobišla bez akýchkoľvek adrenalínových zážitkov a
na hotel Golf na Táloch sme dorazili so všetkými kolesami a  
našťastie aj so všetkými cestujúcimi (po prestávke na benzínovej
pumpe niekoľkí oneskorenci „naháňali“ už odchádzajúci autobus). 

Po príchode na hotel sme sa rýchlo ubytovali, naobedovali,
prezliekli do lyžiarskeho a zasa nasadli do autobusu smer lyžiarske

NÁŠ LYŽIARSKY VÝCVIK V NÍZKYCH TATRÁCH
Michal Švantner
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stredisko. Zaparkovali sme v
údolnej stanici lanovky  Krupová a
kabínkou sme sa vyviezli na
medzistanicu Kosodrevina. Na
základe skúšobnej jazdy si nás
inštruktori a učitelia prerozdelili
do 7 skupín podľa našich
lyžiarskych schopností. V týchto
skupinách sme jazdili po celý
týždeň.

Počasie aj snehové podmienky na svahu sa menili každým dňom.
Obzvlášť ťažké podmienky boli v stredu. Vtedy bola úplná hmla,
viditeľnosť bola len na 3 metre a fúkal silný vietor. Vo štvrtok a
piatok nám za odmenu krásne svietilo slnko a svahy boli veľmi
dobre upravené. Cítili sme sa ako v dvoch svetoch. Kým v doline pri
hoteli vládla už jar a po snehu nebolo ani stopy, po 10 minútach
jazdy autobusom a 10 minútach jazdy lanovkami sme sa ocitli v
zasneženej zimnej krajine. 

Nenudili sme ani po večeroch. Učitelia nám pripravili parádny
program. Jeden večer sme riešili hudobný kvíz. Ďalší večer sme mali
podľa obrázkovej predlohy obliecť jedného člena tímu do
lyžiarskeho výstroja. Najlepšie oblečený figurant vyhral. Najviac sa
mi páčila hra, pri ktorej sme podľa pokynov aplikácie riešili zadania,
napríklad nájsť p. učiteľa Fedáka a odfotiť sa s ním (schoval sa v
komore pod schodami 😊 ). Svoje povolanie pri hre nezaprela p.
učiteľka Molnárová, ktorá nás preskúšala z irregular verbs. Za
správne vyriešené zadania sme mohli pokračovať v ďalších úlohách. 

Za každý večer sme do celotýždňovej hry získavali nápovede.
Posledný večer sme v exteriéri hotela hľadali papierové svätojánske
mušky. Po nájdení všetkých mušiek získal každý tím kľúč k svojim
predchádzajúcim nápovediam. Kľúč nám odkryl príjemné
prekvapenie ... ale to zostane tajomstvom tohto lyžiarskeho výcviku.
Čo dodať? Vďaka všetkým, ktorí verili, že lyžiarsky sa vydarí aj
napriek otepleniu. Mali sme sa super. Radi si to zopakujeme 😊 

...ale to zostane
tajomstvom tohto

lyžiarskeho výcviku
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Na našu škole zavíta tak ako aj minulý rok Formula GJH, no tentokrát s
novými pravidlami a disciplínami sa táto súťaž stáva jednou z
najdôležitejších udalostí pre nadšencov motoršportu a moderných
technológií.

Pre tých, čo nepoznajú Formulu GJH, je to súťaž RC formúl na diaľkové
ovládanie. Okrem náročnosti zvládnuť disciplíny na trati, je veľká výzva
urobiť tímu dobrý marketing. Aj preto má väčšina tímov svoj instagram.
Pokojne im hoďte follow a verím, že sa vidíme.

Jednou z noviniek v prvom kole je "Speed Contest", kde sa bude merať
maximálna rýchlosť rc áut. Táto disciplína priláka nadšencov, ktorí sa
chcú ukázať s najrýchlejšími modelmi na rovinkách.

Okrem toho bude súťaž zahŕňať aj kvalifikáciu, šprint, race a prezentácie
áut, ako tomu bolo aj v nultom kole. Tieto disciplíny poskytnú rôzne
možnosti pretekárom preukázať ich zručnosti a schopnosti v rôznych
aspektoch. PRVÉ KOLO tejto súťaže sa uskutoční 5. APRÍLA, kde budú
platné nové pravidlá a špecifikácie pre súťažiacich. Toto kolo bude
zahŕňať všetky uvedené disciplíny a bude testovať schopnosti a
odhodlanie pretekárov. A nehanbíme sa povedať, že s rastúcim záujmom
o rc autá očakávame, že táto súťaž bude mať v budúcnosti dlhodobý a
pozitívny dopad na komunitu rc nadšencov po celom svete!

Instagram: @formulagjh
Mail: formula@gjh.sk

FORMULA GJH
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Ako je na tom F1? Rád by som povedal že je to vyrovnané, ale
nie je, Max Verstappen je výrazne na prvom mieste. Dokonca
preteky v Saudskej Arábii boli až tak nudné, že museli
streamovať bitku o 10. miesto. A aj to bolo trochu nudné, lebo
jedno veľké neairodynamické hebedo od tímu Haas sa
inšpirovalo Hamiltonom a zabralo celú dráhu.

Avšak niečo zaujímavé sa predsa stalo. 18 ročný Ollie Bearman
nastúpil namiesto Carlosa Sainza, ktorý musel absolvovať
operáciu slepého čreva, a skončil bez kontraktu lepšie ako 13
ďalších jazdscov s kontraktom. Otázka však stále zostáva,,
nastúpi Oliver do F1? Pretože tím Haas si na neho už robí zálusk.

Ďalšou drámou je, že Lewis Hamilton prestúpil do Ferrari. Alebo
teda ani nie tak on, ako jeho uvoľnené miesto v roku 2025.  Na
začiatku sa špekulovalo o výmene jazdcov. Teraz však sú
šepoty o prestupe Maxa. Možno keď videl plány na RedBull
formulu na rok 2025 sa zľakol, ale osobne si myslím, že RedBull
bude zas a znova jeden z dominantov. A čo si myslíte vy o
vyjadreniach Mercedesu a RedBullu? Presúpi Max? Ako
povedali, nebudú mu v tom brániť?

FORMULA 1
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Ako často čítajú žiaci knihy? 
Skoro polovica (43, 5%) žiakov uviedla, že číta skoro každý deň, čo považujem za
pozitívne. Druhá najväčšia skupina žiakov však číta málo, menej ako 5 kníh
ročne. Ďalej sa našli žiaci, ktorí čítajú raz za týždeň. V ankete nebol nikto, kto
vôbec nečíta - osobne si myslím, že za to môže povinná literatúra pre čitateľský
denník. 
Aký je dôvod, že niektorí nečítajú knihy takmer vôbec? 
Teraz sa pozrieme na otázku určenú pre žiakov, ktorí čítajú málo. Polovica
žiakov, ktorí na túto otázku odpovedali, určili za svoj dôvod, že ich to nebaví. Len
o jeden hlas menej mala možnosť ,,Nemám čas”. Našli sa aj dvaja takí, ktorí
nevedia nájsť knihu, ktorá by ich bavila. 
Koľko kníh jednotlivci už prečítali? 
Najviac (60,9%) odpovedajúcich prečítalo viac ako 30 kníh. O polovicu menej
žiakov prečítalo zhruba 20 - 30 kníh. Dvaja ľudia vybrali možnosť s 16 - 20
knihami a jeden človek odpoveď s 11 - 15 knihami. 
Odkiaľ najčastejšie majú žiaci knihy?   
Väčšina žiakov má knihy z kníhkupectiev. Druhé najobľúbenejšie miesto, odkiaľ
si odpovedajúci nosia knihy, je knižnica. Veľa žiakov dostáva knihy, ale populárne
bolo aj vymieňanie kníh medzi spolužiakmi. Našli sa tu aj nejaké ojedinelé
odpovede napr. z antikvariátu, knižnice súrodenca, zo sociálnych médií alebo
nájdení kníh, čo sú už doma, ale ich daná osoba ešte neprečítala. 
 

odporúčania, čo si môžete prečítať a podobné údaje. Tieto
informácie máme vďaka 23 žiakom, ktorí odpovedali na túto
anketu. 
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ANKETA 
KU KNIHÁM

Eliška Mária Stašová

Ako už možno viete, marec je
mesiac knihy, a preto sme si
pre vás pripravili tematickú
anketu ku knihám. Dozviete
sa, ako často čítajú žiaci
našej školy, či preferujú
knihy alebo filmy, dostanete 



Ktorá forma kníh je najobľúbenejšia? 
Väčšina žiakov preferuje papierové knihy.
Našli sa ale dvaja, ktorí preferujú
elektronické knihy a ďalší dvaja, ktorým je
to jedno. Nikto nemá rád audio knihy.
Máš radšej filmy/seriály alebo knihy? 
Viac než polovica žiakov tvrdí, že má
filmy/seriály rovnako rada ako knihy.
Medzi ďalšími dvoma odpoveďami, to
bolo naozaj tesné, delil ich iba jeden hlas,
no napokon filmy/seriály boli obľúbenejšie
ako knihy. 
Ktorý je obľúbený knižný žáner? 
Žáner, ktorý sa páčil viac ako polovici
odpovedajúcich a zároveň bol aj
najobľúbenejší bol fantasy. O druhý
najpopulárnejší žáner sa delia detektívky
a romantické knihy. Na treťom mieste je
žáner sci-fi. V trošku menšom zastúpení
nájdeme aj milovníkov trileru a komiksov.
Kto sú obľúbení autori a autorky? 
Najobľúbenejšiu spisovateľkou našej
ankety sa stala Agatha Christie, ktorá je
známa vďaka jej detektívnym románom.
Len o jeden hlas menej dostali: J.K
Rowling, Holly Jackson, Rick Riordian a
Alice Oseman. J.K Rowling napísala jednu
z najpredávanejších sérií - Harry Potter.
Holly Jackson je zasa známa vďaka jej
trilógií Ako nájsť vraha (v org. A good girl’s
guide to murder). Rick Riordian napísal
mnoho kníh, ale medzi jeho najznámejšie
patrí séria Percy Jackson. A nakoniec to
ukončíme s Alice Oseman, ktorá je známa
hlavne vďaka jej sérii Motýliky (v org.
Heartstopper). 
Obľúbené knihy či knižné série? 
Najobľúbenejšou knihou sa stala kniha s
názvom Jeden z nás klame ( v org. One of
us is lying) od  americkej autorky Karen M.
McManus. Len o hlas menej dostali ďalšie
tri knihy/ knižné série. 
 

Dve z nich - Harry Potter a Ako
nájsť vraha boli už spomenuté, no
máme aj jednu novú - Annu zo
zeleného domu (v org. Anne of
green gables) od Lucy Maud
Montgomery.
Ktorú knihu by si mal prečítať
každý žiak našej školy? 
Najviac odporučená kniha bola už
párkrát spomínaná klasika, Harry
Potter. Jeden z odpovedajúcich
povedal, že je to zábavné čítanie,
a že kniha má prepracovaný dej a
postavy. Ďalej sa tu našli
odpovede typu Školský poriadok
a Učíme sa slušne správať -
dokonca aj s poznámkou:
,,Niektorí by fakt potrebovali túto
knižku.” Objavila sa tu aj odpoveď,
ktorá odporúčala hocijakú knihu,
ktorá  urobí radosť, s čím
súhlasím. 
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Záver 
Myslím, že ma výsledky veľmi
neprekvapili. O mnohých zo
spomínaných kníh som už počula,
ale ešte nečítala (aj keď nad tým
teraz uvažujem). 
Dúfam, že tento článok inšpiroval
žiakov k čítaniu a dal im nové tipy
na knihy.
Zároveň by som chcela poďakovať
žiakom školy, ktorí sa zapojili do
ankety, pretože vďaka                 
ním  vznikol tento príspevok.  
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          „Pán inšpektor, je pravda, že ste tu prišli z Londýna?“ spýtala sa neobratne
Meggie, očividne ešte rozospatá. 
„Ach, áno. Verte mi, že tam nie je o nič viac zaujímavostí ako tu,“ povedal
zdvorilo pán Foggy. 
„Ach, to naozaj preháňate!“ zvolala pani MacAndersová a dodala:, „slečna
Haptinová, nože mi podajte tú šálku! Som smädná tak, že hádam nikto ešte
nebol smädnejší.“ Inšpektor Foggy toto využil: „A čože sa stalo so slečnou
Enorovou? Som si celkom istý, že sa mi len neprisnila!“ Tomuto celkom
nevydarenému vtipu, ktorý vo svojej podstate ani nebol vtipom, sa zasmiala len
Meggie. 
„Bolo by ale nezdvorilé pýtať sa len na mňa. Nuž, mohli by ste mi ako hostitelia
povedať ešte ona významnýché miestach tejto dediny?“ V tomto urobil
zásadnú chybu. Pánovi MacAndersonovi sa rozšírili nozdry, pani MacAndersová
po ňom znechutene prebehla pohľadom a Meggie pokrútila hlavou. Nemal
Autumn Leaves nazývať malou dedinkou, pre jej obyvateľov totiž predstavovala
územie väčšie než Anglicko s Francúzskom dokopy. 
„Tu veľa významných miest nie je. Snáď radnicu alebo staré námestie by ste
mohli považovať za zaujímavé, ale okrem toho je tu jedine tento dom,“
zachránila situáciu slečna Haptinová.
Inšpektor Foggy si už stihol všimnúť istú starobylú auru tohto domu – niektoré
kusy nábytku vyzerali historicky a konštrukcia domu napovedala, že bol
postavený už veľmi dávno. 
„Kedy sa datuje jeho postavenie?“ spýtal sa pán Foggy zaujato. 
„Do sedemnásteho storočia,“ povedala právom hrdá Meggie. 
„Aké nádherné! Odkedy tu býva vaša rodina?“ Tentoraz rada nechala
odpovedanie na pleciach pána MacAndersona. 

VLASTNÁ TVORBA
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Júlia Zemánková

Pokračovanie...
 
 Keď vošiel do obývačky, hneď vedel, že niečo nie je v
poriadku. MacAndersovci a Meggie už jedli, ale pri stole
nestála a neservírovala slečna Enorová, o ktorej sa dozvedel,
že ráno má službu ona. Nútil sa do zdvorilej konverzácie spolu
s manželmi MacAndersonovcami, ale veľmi mu to nešlo.



„Môj starý otec, teda dedko to tu kúpil. Odvtedy tu bývala celá jedna vetva
našej rodiny. Máme príbuzných aj v Škótsku. Teda, presnejšie, v inej časti
Škótska. Bývame tu od svadby, len sme si najali tri slúžky. Vo veľkom dome je
veľa povinností a v našom dome je ich toľko, že by sme si bez nich neporadili.
Meggie býva so svojimi rodičmi v Dánsku, ale je tu pre štúdium. Chce sa
venovať angličtine. Plánuje ale odísť čoskoro. Preto je tá udalosť taká
nešťastná! Každý ju bude podozrievať, že mi ukradla náramok, ale to by ona
nespravila!“ Meggie mala na tvári typický výraz človeka, ktorý je nespokojný s
tým, že sa o ňom rozpráva akoby nebol prítomný.
Zvyšok raňajok sa preniesol v pokojnom rozhovore o plánoch na nasledujúci
deň. Nič zaujímavé ani neobvyklé. A predsa, podarilo sa mu zistiť, čo sa v noci
stalo. Lepšie povedané, zistil to od Meggie, ktorá za ním prišla, keď sa chystal
vyraziť.
„Pán inšpektor! Spýtali ste sa, čo sa stalo so slečnou Enorovou. Zahovorili sme
to rýchlo, ale predsa som vám k tomu chcela povedať! Už tu dlhšie nepracuje,
už nie – včera odišla. Nie že by sa zdvihla a išla do sveta, kde nikoho nemá, ale
moja teta ju vyhodila. Nazdávala sa, že by jej chcela ukradnúť manžela. Hoci
každému je známe, že slečna Enorová už dlhšie chodí za pánom Brownom. Je
možné, že si teta vzala do hlavy, že niekto snová plány, ako ju obrať o manžela,
keď sa snažila sama seba presvedčiť o tom, ako jej všetci robia napriek. Ale
prečo by vyháňala zrovna tú vždy dokonalú - ako takmer stelesnenie
perfektnosti – najpracovitejšiu slúžku?“
Pán inšpektor Foggy sa zamyslel. Že by motívom pani MacAndersonovej
naozaj bola závisť, alebo niečo podstatnejšie, čo nechápali?
„Slečna Meggie, vedeli by ste mi niečo povedať aj o ďalších dvoch slúžkach?“
požiadal ju inšpektor Foggy. Meggie prikývla. 
„Slečnu Bentovú dobre poznám. Máme ju najatú už tri roky. Samozrejme,
vtedy som tu ešte nebola, ale za dobu svojho pobytu som sa s ňou spriatelila.
Myslím, že každý na ňu skôr či neskôr bude pozerať v priateľskom svetle. Je
veľmi milá.“
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„Mne zrovna nedáva dôvody na to, aby som jej veril. Vlastne, myslím že nemá
celkovo v láske políciu. A čo slečna Haptinová?“ zamyslel sa inšpektor. Napriek
všetkým očakávaniam Meggie len mykla plecami. 
„Slečnu Haptinovú dobre nepoznám. Nebola tu ani mesiac. Nemám z nej dobrý
pocit,“ priznala. To pána Foggyho zaskočilo. Slečna Haptinová pôsobila, akoby v
tomto dome pracovala už celé roky, bola milá, tak prečo z nej Meggie nemala
dobrý pocit?
„Chystáte sa niekam, inšpektor?“ spýtala sa Meggie a vytrhla ho z myšlienok.
„Samozrejme,“ odvetil, takmer ani neregistroval, že niečo vraví, „idem do mesta.
Mám v pláne vyšetrovanie dokončiť ešte pred polkou septembra. Koniec
koncov, podľa môjho názoru je páchateľ ešte vždy niekde v meste. Ak to bol
zlodej čo ušiel ešte predtým než ste zistili, že niečo chýba, už ho nedolapíme. A
aký je váš názor?“
„Priznám sa vám, že neviem, čo si o tom mám myslieť. Pani MacAndresová,
moja teta je nepochybne nesmierne paranoidná, keď sa domnieva, že jej ešte
budú miznúť šperky. Ale kto by niečo také urobil?! Rada by som verila, že to
naozaj bol nejaký neznámy zlodej než blízky priateľ! Ale ako ste povedali, pán
inšpektor – pravdepodobnejšie je, že je to naozaj niekto z okolia. Ach, takmer
som zabudla! Pani MacAndresová ma sem poslala aby som sa vás spýtala, či si
nevypijete s nami čaj dnes poobede.“
 „S takými milými spoločnicami iste,“ usmial sa pán Foggy. 
„Ešte by som vás ale chcel požiadať o jednu vec – ak by ste mi povedali, čo pán
MacAnderson sledoval tým, že sem zvolal políciu z celého okolia. A prečo bol v
Londýne!“
Meggie prikývla: „O tom sa nikomu nezmienil. Pýtali sme sa ho, ale on
namiesto odpovede len horekoval nad krádežou. Je to celkom zvláštne, ale je
rád v centre pozornosti a toto mu v tom pomohlo. Len mi sľúbte, že si o ňom
zatiaľ nič zlé nepomyslíte, lebo je to dobrý človek. Ale teraz už musím ísť!
Dovidenia, pán inšpektor.“
„Dovidenia, slečna Staunderová,“ kývol jej inšpektor Foggy. Zobral si svoju
pracovnú tašku a vyrazil do mesta s príjemným pocitom, že má aspoň jedného
spojenca.
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Napríklad v Amerike a Austrálii
mávajú najčastejšie hon na
čokoládové vajíčka. Veľkonočný
zajac (symbol Veľkej noci)
poschováva v nedeľu večer
čokoládové vajíčka po záhradách a 
v pondelok ráno 
sa deti zabávajú 
hľadaním vajíčok.

Veľa z nás určite pozná Veľkú noc,
tradície a jedlá, ktoré sa počas Veľkej
noci konzumujú. Väčšina z nás
pozná Veľkú noc ako kresťanský
sviatok, ktorým sa oslavuje
vzkriesenie Ježiša Krista, ale v
minulosti týmto sviatkom starí
Slovania vítali návrat jari.

Na Slovensku veľa ľudí oslavuje
Veľkú noc tradíciou nazývanou
šibačka. Šibačku určite všetci veľmi
dobre poznáme, buď pre vyšibanie
dievčat a žien korbáčmi, oblievanie
vodou, aby boli krásne a zdravé,
alebo pre maľovanie vajíčok. V iných
krajinách šibačku nepoznajú a
oslavujú Veľkú noc inak.

V Taliansku nazývajú Veľkú noc la
Pasqua. Počas tohto sviatku si
vychutnávajú veľkonočné jahniatko
a koláč v tvare koruny naplnený
cukríkmi.

Všade na svete a v rozličných
krajinách sa slávi Veľká noc inak. V
každej krajine sa možno oslavuje aj z
iných dôvodov, ale každá krajina ju
oslavuje nezabudnuteľne a
jedinečne.

Prajeme vám všetkým
príjemnú Veľkú noc!
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VEĽKÁ NOC
Nina Paľová a Liana Mikulášová 



ZÁBAVNÉ OKIENKO

VEĽKONOČNÉ LINECKÉ KOŠÍČKY - RECEPT

Budeme potrebovať:
350 gramov hladkej múky
250 gramov palmarínu
80 gramov práškového cukru 
1 vanilkový cukor
2 žĺtky z vajíčka
250 gramov masla 
1 salko
čokoláda na poliatie 
ozdoby na vrch (môžu byt podľa fantázie, napr. lentilky, ozdoby z cukrárskej hmoty -
kvety, motýle, veľkonočné vajíčka)
Postup:
Cesto - 350 gramov hladkej muky, 250 gramov palmarínu, žĺtky z vajíčka, práškový a
vanilkový cukor vymiešame do cesta.                                                                                                                  
Cukrárske košíčky vytrieme tukom a natlačíme do nich cesto (približne do polovice).  
Pečieme na 180 stupňov asi 10 minút podľa potreby, kým nebudú košíčky zlatožlté. Z
formy ich vyberáme až keď sú trochu vychladnuté, aby sa nerozpadli.                                                     
Karamelový krém (môžete použiť aj nejaký iný ako karamelový) - 250 gramov masla
vyšľaháme spolu so salkom. Košíčky naplníme krémom a namočíme do čokolády.
Nakoniec ich ozdobíme podľa fantázie.
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Pospájaj si jednotlivé farebné bodky:
DOBRÚ CHUŤ :D



TAJNIČKO HÁDANKA

VYROBENÉ Z PRÚTOV ČERSTVÝCH,
ALE TRSTENICA TO NIE JE

(Odpoveď v tajničke)

Kde možno nazbierať čerstvú materinu .
dúšku a nádherne kvety?

1.

Nesnaž sa znovu vynájsť ...2.
Na Vianoce sa často podávajú čerstvé.3.
 ... si vie postaviť tie najprefíkanejšie
hrádze.

4.

Učitelia hovoria že učenie je...5.
Malý neskrotný štvornohý miláčik.6.
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Nadácia Novohradská

Uchádzame
sa o Vaše 2 %

Pracovali ste ako dobrovoľník?

Ak ste pracovali aspoň 40 hodín ako
dobrovoľník v roku 2023, máte
možnosť venovať 3% z dane -
požiadajte organizáciu, pre ktorú ste
pracovali ako dobrovoľník o
potvrdenie tejto práce.

Študentské akcie

Obnova hmotného
majetktu

Profesijný
rasť učiteľov

2 %

Údaje o prijímateľovi:
IČO: 30812941

Obchodné meno (názov):
Nadácia Novohradská


